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Orbán Viktor: nem fogjuk hagyni, hogy Ukrajna miatt tönkretegyék 

Magyarországot! 
2025. június 12. – MTI, Demokrata, Vasárnap.hu, Mandiner, PestiSrácok.hu 

Brüsszel célja, hogy a multik keressenek jól, az ukránoknak pedig legyen miből háborúzni, 

mindennek az árát pedig fizessék csak ki a magyar családok - írta Orbán Viktor miniszterelnök 

a Facebook-oldalán csütörtökön, hangsúlyozva: nem fogjuk hagyni, hogy Ukrajna miatt 

tönkretegyék Magyarországot. A miniszterelnök felidézte: "Brüsszel minden évben közzéteszi, 

melyik országnak mit javasol, hogy jobban menjenek a dolgok", azaz úgynevezett 

"országspecifikus ajánlásokat" adnak, "hogy fejlődjön az unión belüli +gazdaságpolitikai 

koordináció+". A kormányfő összefoglalta, "mit javasolnak a brüsszeli boszorkánykonyhából 

Magyarországnak". Mint írta, felszólították Magyarországot a rezsicsökkentés felszámolására 

és az orosz földgáz és kőolaj kivezetésére. "Logikus, Brüsszelből jobban néz ki, ha Ukrajna 

támogatásának árát a magyar embereken vasalhatják be" - jegyezte meg a kormányfő. 

 

Sulyok Tamás: 15 éve megteremtettük a magyarság határokon átívelő 

egyesítésének lehetőségét 
2025. június 12. – MTI, Demokrata, Vajma.info 

Tizenöt éve megteremtettük a magyarság határokon átívelő egyesítésének lehetőségét - 

mondta Sulyok Tamás köztársasági elnök csütörtökön a magyar állampolgársági eskütétel 

alkalmából a Parlamentben. Az államfő emlékeztetett: a 2010-ben megalakult Országgyűlés 

egyik első rendelkezésével saját jussához juttatta azokat, akiket ez alapból is megilletett, csak a 

hányatott magyar történelem elragadta tőlük. Hozzátette, 2010-ben értünk el odáig, hogy az 

összefogásra nyúló kezek meg tudtak kapaszkodni egymásban, s ezzel a nemzet nem csupán 

lelki, szellemi és kulturális értelemben lett egy, hanem közjogilag is. Minden egyes alkalom, 

amikor elszármazott vagy elszakított nemzettársunk leteszi állampolgársági esküjét, ünnep, az 

egész nemzet ünnepe - hangsúlyozta a köztársasági elnök a 15 éves jubileumi eseményen. Ez az 

ünnep ma kiegészül azzal is, hogy felidézzük azt a történelmi pillanatot, amikor lehetővé vált a 

magyar állampolgárság egyszerűsített megszerzése, s vele együtt azt, hogy már több mint 

egymillió magyar ember jogi értelemben is része lett a hazának - fűzte hozzá. 

 

 

 

 

 

V
e

ze
tő

 h
ír

e
k

 

https://demokrata.hu/magyarorszag/orban-viktor-kemeny-uzenetet-kuldott-brusszelnek-nem-fogjuk-hagyni-1008179/
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Semjén Zsolt: nincs "A" és nincs "B" kategóriájú magyar állampolgár, egy magyar 

nemzet, egy állampolgárság van 
2025. június 12. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasárnap.hu, Hír TV, 

ma7.sk 

Nincs "A" és "B" kategóriájú magyar állampolgár, egy magyar nemzet, egy állampolgárság van 

- jelentette ki Semjén Zsolt nemzetpolitikáért felelős miniszterelnök-helyettes a magyar 

állampolgársági törvény elfogadásának 15. évfordulója alkalmából tartott ünnepélyes 

eskütételen, csütörtökön a Parlamentben. Semjén Zsolt úgy fogalmazott: itt a magyar 

Országgyűlésben most már minden magyar politikai akarata megtestesül. Nemcsak az 

anyaországiaké, hanem a Kárpát-medencei magyarságé, és a diaszpóra magyarságáé is. Ez a 

parlament minden magyar parlamentje, függetlenül attól, hogy a történelem hová szakított, 

sodort minket - rögzítette. Kiemelte, az állampolgárság kiterjesztése az államhatárokon túlra 

fájó kötelesség lett Trianon után, amikor az ország kétharmadát, lakosságunk felét, a nemzet 

egyharmadát elszakították. Felidézte, az állampolgársági törvény megalkotásának Trianon 

mellett volt még egy oka, a lelki Trianon: 2004. december 5-e, amikor egy haza- és nemzetáruló 

politika kirekesztette a külhoni magyarságot a közjogi értelemben vett magyar nemzetből. 

 

Hamarosan elkezdődik a Magyarok Országos Gyűlése Ópusztaszeren! 
2025. június 12. – MTI, Hír TV 

Június 27-29. között lesz a magyarság egyik legnagyobb közösségi eseménye: a XI. Magyarok 

Országos Gyűlése (MOGY). A rendezvényre közel 25.000 látogatót várunk. 180 program, 130 

előadás, 250 fellépő és 100 árus gondoskodik arról, hogy minden korosztály megtalálja a neki 

szóló élményeket. A Nemzetvédelmi Szabadegyetem Alapítvány szervezésében megvalósuló 

MOGY évről évre több száz ember összehangolt munkájának gyümölcse: szervezők, 

közösségek, vásárosok, előadók és önkéntesek dolgoznak együtt a sikerért. A 2025-ös 

rendezvény középpontjában a közösségépítés, a hagyományőrzés és a fenntartható jövő áll. A 

legérdekesebb programok között a magyarság történelmét és történetét bemutató előadások, 

élő bemutatók lesznek. Csatajelenetek, harci bemutatók kelnek életre. Lesz gyermekíjászat, 

népmesei előadás, ingyenes lovasprogramok, lovagi viadalok, sólyomreptetés, fiatalító 

táncház, közös ének. Valóban életre kel a történelem, kézzelfoghatóan. A gyerekeket fafaragás, 

lasszódobás, meseelőadás és hangszermustra is várja. Családi vetélkedők is lesznek. 

Délvidékről, Felvidékről, Erdélyből és Kárpátaljáról is érkeznek hozzánk előadók és 

szervezetek.  
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https://magyarnemzet.hu/belfold/2025/06/semjen-zsolt-nincs-a-es-b-kategoriaju-magyar-allampolgar-egy-magyar-nemzet-egy-allampolgarsag-van
https://magyarnemzet.hu/belfold/2025/06/semjen-zsolt-nincs-a-es-b-kategoriaju-magyar-allampolgar-egy-magyar-nemzet-egy-allampolgarsag-van
https://hirtv.hu/hirtvszines/hamarosan-kezdodik-a-magyarok-orszagos-gyulese-opusztaszeren-2609134
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Tetézték a bajt: nőtt a Kis-Küküllő sótartalma, miután elkezdtek a Korond-patak 

elterelésén dolgozni 
2025. június 12. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Nagymértékben megnőtt a Kis-Küküllő sótartalma, miután a parajdi sóbányát elárasztó 

Korond-patak elterelésén dolgozó cég lebontotta a vízhozamlassító fenékküszöböket – 

jelentette be Bíró Barna Botond, a Hargita megyei önkormányzat elnöke. Az elöljáró a 

felelősségi körök tisztázását követeli, és felvetette a szükségállapot bevezetésének lehetőségét 

is Parajdon. A Kis-Küküllő sótartalmának növekedése miatt le kell állítani a gyulakutai és a 

dicsőszentmártoni vízművet, a lakosságot arra kérték, hogy tároljon vizet. Bíró szerint a parajdi 

sóbányában kialakult helyzet megoldására három lehetőség van. Az első a Salrom, valamint a 

román vízügyi társaság vezérigazgatójának eltávolítása, mivel szerinte a problémát nem lehet 

azokra bízni, akik bizonyos fokú felelősséget viselnek a történtekért. „Semmi bajom velük, mert 

nem is ismerem őket. De szigorúan menedzseri szempontból azok az emberek, akik felelősséget 

viselnek a fennálló helyzetért – nem tudom, milyen mértékben, de viselnek –, nem tudják 

megoldani a helyzetet” – fogalmazott Bíró.  

 

Több Maros megyei településen leáll a vízellátás a Kis-Küküllő megnövekedett 

sótartalma miatt  
2025. június 12. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Leállítják a vízellátást a Maros megyei Dicsőszentmárton, Vámosgálfalva és Szászbogács 

településeken – jelentette be csütörtökön Raed Arafat katasztrófavédelmi államtitkár. Jelezte 

egyúttal, hogy más megyékből, köztük Temes megyéből is szállítanak majd 30 000 literes 

lajtoskocsikat Maros megyébe. Az ivóvízzel kapcsolatos eddigi intézkedéseken túl pedig egy 

vízosztási programot készülnek kidolgozni az egész területre, ahol megszűnik a vízellátás. 

Arafat azt is közölte, hogy a Parajdon kitelepített 27 személy még nem térhet haza. „Az evakuált 

emberek evakuálva maradnak. Csak a mikroszeizmikus érzékelők alkalmazása után hozhatjuk 

vissza őket, egy nagyon komoly elemzés után, az Európai Bizottság, az Európai Polgári Védelem 

szakértőinek ajánlása alapján” – hangsúlyozta. Leszögezte egyúttal: az érzékelők megfigyelési 

időszaka akár hetekig is eltarthat.  

 

Fechet: idővel csökkenni fog a Kis-Küküllő sótartalma, felelni fognak a parajdi 

bányakatasztrófa felelősei  
2025. június 12. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

A Kis-Küküllő sótartalma a folyásirány mentén lefele lefelé haladva idővel csökkenni fog – 

közölte csütörtökön Mircea Fechet környezetvédelmi miniszter. „Magas kloridkoncentráció-

növekedést tapasztalunk, 30 000 milligramm/literről beszélünk a bánya melletti Korond-

patakon, ez 30 gramm só literenként. Növekedés tapasztalható a Kis-Küküllőn is. Ez a jelenség 

terjedni fog, az idő előrehaladtával csökken, de lefelé a folyásirányban az utolsó romániai 

mérőpontig, a Maroson, Nagylakig észlelhető lesz” – mondta a miniszter a kormánypalotában 

tartott sajtótájékoztatón. Annak kapcsán, hogy Tánczos Barna miniszterelnök-helyettes, 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/teteztek-a-bajt-nott-a-kis-kukullo-sotartalma-miutan-elkezdtek-az-elterelesen-dolgozni
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/teteztek-a-bajt-nott-a-kis-kukullo-sotartalma-miutan-elkezdtek-az-elterelesen-dolgozni
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/tobb-maros-megyei-telepulesen-leall-a-vizellatas-a-kis-kukullo-megnovekedett-sotartalma-miatt
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/tobb-maros-megyei-telepulesen-leall-a-vizellatas-a-kis-kukullo-megnovekedett-sotartalma-miatt
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/fechet-idovel-csokkenni-fog-a-kis-kukullo-sotartalma-felelni-fognak-a-parajdi-banyakatasztrofa-felelosei
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/fechet-idovel-csokkenni-fog-a-kis-kukullo-sotartalma-felelni-fognak-a-parajdi-banyakatasztrofa-felelosei
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pénzügyminiszter a Salrom állami sótársaság és a vízügy vezetőinek menesztését követelte, 

miután olyan beavatkozást hagytak jóvá, amely ihatatlanná tette a vizet a Kis-Küküllő mentén, 

Fechet leszögezte: fejek fognak hullani. Amint elkészül a miniszterelnöki ellenőrző testület 

jelentése, bizonyára sok fej fog majd lehullani. Akár a Salromnál, akár a vízügynél, akár a 

Környezetvédelmi Minisztériumban, ahogy az természetes, ha kiderül, hogy az ő tetteik vagy 

mulasztásaik idézték elő a mai helyzetet. 

 

„El kell kergetni onnan mindenkit!” A parajdi bányatársaság és a vízművek 

vezetőinek menesztését követeli az RMDSZ  
2025. június 12. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Tánczos Barna pénzügyminiszter a bukaresti kormány csütörtöki ülésén az Országos Sóipari 

Társaság és a Vízművek vezetőinek menesztését kezdeményezte a parajdi helyzet súlyosbodása 

miatt. Közben a Salrom a parajdi sóbányánál történt újabb beszakadásokkal magyarázta, hogy 

miért kellett megbontani a Korond-patakon kialakított vízhozamlassító gátat, ami a 

sókoncentráció megnövekedéséhez vezetett. gyanezt követelte szerdán este Bíró Barna Botond, 

a Hargita megyei önkormányzat elnöke is, aki szerint tisztázásra szorulnak a felelősségi körök, 

egyúttal felvetette a szükségállapot bevezetésének lehetőségét is Parajdon. Az elöljáró élesen 

bírálta a patakeltereléssel a Salrom által megbízott kivitelezőt amiatt, hogy lebontotta a 

nemzetközi szakértők ajánlásai alapján épített két vízhozamlassító küszöböt, és a patakot egy 

olyan új mederbe terelte, amely nem volt vízzáró, ennek következtében a sótömegen áthaladó 

víz a Kis-Küküllő folyó sótartalmának növekedéséhez vezetett. 

 

Erdészkonferencia Nagyváradon: Kárpát-medence-szerte hasonlóak a kihívások  

2025. június 12. – Krónika 

A Kárpát-medence egységes természeti adottságai miatt az erdészek hasonló kihívásokkal és 

lehetőségekkel szembesülnek, ezért elengedhetetlen a szakmai kapcsolatok folyamatos ápolása 

– mondta el Mocz András, az Agrárminisztérium erdőkért felelős helyettes államtitkára, 

szerdán, Nagyváradon. Mocz András hangsúlyozta, a szaktárca támogatja a határon túli erdész 

szakemberek és magyarországi kollégáik közötti szoros együttműködést. A szakmai párbeszéd 

és a tapasztalatcsere létfontosságú az erdők megóvása szempontjából, amelyek a Kárpát-

medence környezeti fenntarthatóságának alapját képezik. Hozzátette, a klímaváltozás egyre 

összetettebb kihívásokat jelent, ezért a határokon átnyúló együttműködések, a közös kutatási 

projektek, innovatív megoldások kidolgozása elengedhetetlen az erdők fenntartásához, a jövő 

erdeinek tervezéséhez.  

 

A parajdi katasztrófa áldozatainak gyűjtenek a TIFF-en 
2025. június 12. – maszol.ro 

A Transilvania Nemzetközi Filmfesztivál (TIFF) szervezői is kiállnak a parajdi katasztrófa 

áldozatai mellett: a június 13–22. között zajló kolozsvári eseményen adományokat gyűjtenek, 

amelyet a bajbajutottak megsegítésére ajánlanak fel. Június 13-án, pénteken kezdődik a TIFF, 

az ország legnagyobb filmfesztiválja. A számtalan nagyjátékfilmet, rövidfilmet és néhány 
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világpremiert is felsorakoztató kínálatban egy egész napot szentelnek magyar alkotásoknak is. 

A TIFF évről-évre több ezer embert mozgat meg. A szabadtéri és beltéri vetítések iránt mindig 

hatalmas az érdeklődés, a szervezők pedig ezt kihasználva igyekeznek minél több embert arra 

buzdítani, hogy támogassák a bajbajutott parajdiakat. 

 

Elpusztult halakat jelentettek Szováta környékéről  
2025. június 12. – Székelyhon 

Elpusztult halakat láttak csütörtökön kora délután a Kis-Küküllőben Parajd után, Sóvárad, 

illetve Szováta környékén. A területen illetékes vadász- és horgászegyesület horgászatért felelős 

alelnöke, Ioan Tet a Székelyhon érdeklődésére elmondta, csütörtökön délután egy óra után 

értesítették a munkatársai, hogy elpusztult halakat láttak a Kis-Küküllő vízfelszínén. Az 

illetékes szerint Parajd, Sóvárad és Szováta környékén látták a horgászok az elpusztult halakat, 

valószínűleg a megnövekedett sókoncentráció miatt. Az aligazgató szerint az elmúlt napokban 

a horgászok és az egyesület által megbízott megfigyelők arról számoltak be, hogy a halak 

rajokban vonulnak lefelé a Kis-Küküllőn Balázsfalva irányába, illetve felfelé is Parajd irányába. 

Azt, hogy a Kis-Küküllő vizének magas sókoncentrációja mekkora pusztítást fog okozni, 

egyelőre nem tudni, de az biztos, ha tartós lesz és egyre erősebb, akkor nemcsak a halak, hanem 

a víz menti élővilág is elpusztulhat.  

 

Műtéteket halasztanak el a vízhiány miatt a dicsőszentmártoni kórházban 
2025. június 12. – Székelyhon 

Óránként változhat a helyzet Maros megyében azokon a településeken, ahol a Kis-Küküllőből 

biztosítják a vezetékes vizet. Gyulakután csütörtökön még nem zárták le a vízüzemet, 

Dicsőszentmártonban várják a végső döntést. A Korond-pataka szerdától tengervízhez hasonló 

sókoncentrációval ömlik be a Kis-Küküllőbe és emiatt fennáll a veszély, hogy ez utóbbi 

károsítja a vízüzemek berendezését. A Maros megyei vészhelyzeti bizottság szerdán este két 

vízüzem elállítását vetítette előre, de ez egyelőre nem történt meg. A dicsőszentmártoni városi 

kórházban csütörtökön délben még folyt a víz a csapból – tudtuk meg Megheșan Zsuzsanna 

igazgatótól. A Székelyhonnak elmondta, hogy jelenleg 409 beteg van beutalva a városi 

kórházba, közülük akit tudnak hazaküldenek, vagy áthelyeznek. A legnagyobb gondot annak a 

220 krónikus betegnek az ellátása jelenti, akik a pszichiátria kórházban vannak. Most keresik 

a megoldásokat, hogy mi legyen velük. 

 

Erdélyi turnéra indul június végén a Magyar Állami Népi Együttes 
2025. június 12. – MTI, Krónika, Pannon RTV 

Erdélyi turnéra indul Édeskeserű című produkciójával június 21-én a Magyar Állami Népi 

Együttes. A négynapos előadássorozat első állomása Marosvásárhely lesz - tájékoztatta a 

Hagyományok Háza az MTI-t csütörtökön. A tájékoztató szerint Marosvásárhely után a turné 

Kolozsváron és Székelyudvarhelyen folytatódik, az utolsó állomás Nagyvárad lesz. A 

közleményben idézik Mihályi Gábor együttesvezetőt, aki elmondta: a válogatás egy erdélyi 

antológiának tekinthető: Gyimestől egészen a Partiumig, Székelyföldön, a Küküllő-vidéken 
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keresztül színpadra állítják Erdély legszebb férfi és páros táncait. Az előadás zenei szerkesztője 

Kelemen László. A közlemény szerint az együttes a turné során érinti majd a Sóvidéket, ahol az 

erdélyi magyarság az utóbbi idők legpusztítóbb természeti kataklizmáját éli át - írták. 

 

Koncerttel segíti Mága Zoltán a székelyföldi árvízkárosultakat és a parajdi 

bányaszerencsétlenség áldozatait  
2025. június 12. – Krónika 

A Magyar Köztársaság Arany Érdemkeresztjével kitüntetett, Prima Primissima díjas 

hegedűművész, Mága Zoltán ad koncertet június 15-én, 18 órától a Kolozsvári Állami Magyar 

Színház nagytermében. A jótékonysági rendezvény célja, hogy támogatást nyújtson a 

Székelyföldet sújtó árvizek károsultjainak, valamint a parajdi sóbánya-baleset következtében 

nehéz helyzetbe került embereknek és családjaiknak. A szervezők tájékoztatása szerint a 

koncert bevételét teljes egészében jótékony célra fordítják, akárcsak a művész korábbi hasonló 

kezdeményezéseinél. Az adományjegyek elővételben az RMDSZ kolozsvári irodáiban 

vásárolhatók meg 25, 50, illetve 100 lejes címletekben. 

 

Dicsőszentmárton térségében is ihatatlan a víz, leállítják a vezetékes 

vízszolgáltatást 
2025. június 12. – maszol.ro 

Elérte a sószennyezés Dicsőszentmárton térségét, leáll a vezetékes  ívóvízellátás a városban és 

környékén, közölte a Maros Megyei Prefektúra. A Kis-Küküllőből már nem emelnek ki vizet, a 

városi vízmű a saját tartalékait használja. A szolgáltatást néhány órán belül állítják le, a pontos 

időpontot egyelőre nem közölték. A víz nem csupán Dicsőszentmártonban nem fog folyni a 

csapból, hanem Csüdőtelke, Bábahalma, Őrhegy, Szászbogács, Magyarsáros, Vámosgálfalva, 

Szőkefalva, Küküllőpócsfalva, Ádámos és Küküllődombó településeken sem. A hatóságok 

gondoskodni fognak az érintett települések ivóvízzel való ellátásáról. Ebből a célból a térségbe 

vezényelik a Bihar, Szilágy, Szeben, Máramaros, Temes megyei, valamint a bukaresti 

katasztrófavédelem nyolc tartálykocsiját. Ezek összesen 40 ezer liter ivóvizet és 39 ezer liter 

háztartási szükségletek számára alkalmas szürkevizet bocsátanak majd a lakosság 

rendelkezésére. 

 

Ökológiai katasztrófa a Kis-Küküllőn – pusztul a halpopuláció 
2025. június 12. – maszol.ro, Krónika 

Ökológiai katasztrófához vezetett a Kis-Küküllőbe beáramlott sósvíz, a szennyezés tömeges 

halpusztulást okozott. A rendkívüli katasztrófára Hartel Tibor ismert ökológus hívta fel a 

figyelmet csütörtökön, Facebook-bejegyzésében osztotta meg az eseményeket dokumentáló 

kollégája, Szakács László helyszínen készített felvételeit. Azokon egy haltömeg látszik, amint a 

part közelében a vízfelszínre jöttek. A bejegyzés szerint közülük több már elpusztult, mások 

szenvednek. Fiatal egyedek, pusztulásuk így hatással lesz a következő generációra is. „Amitól 

féltem és a katasztrófa kezdetén hangot is adtam neki, most megtörténik. Ma, június 12-én 
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kiterjedt halpusztulás történt a Kis-Küküllőn, a víz erőteljes sókoncentrációja miatt” – írta a 

szakember. Aláhúzta, még védett halfajok is a katasztrófa áldozatául estek. Fájdalmasnak érzi 

a tehetetlenséget, mivel szerinte most már semmit sem lehet tenni a érintett halakért. 

 

Öt Maros megyei településen szünetel hétfőtől a jelenléti oktatás a Kis-Küküllő 

vizének magas sótartalma miatt  
2025. június 12. – Krónika, Székelyhon 

A Kis-Küküllő vizének magas sótartalma miatt a Maros megyei tanfelügyelőség hétfőtől 

elrendelte a jelenléti oktatás felfüggesztését Dicsőszentmártonban, Ádámoson, Szászbogácson, 

Gyulakután és Vámosgálfalván. Jövő héten csak az országos vizsgákat tartják meg ezeknek a 

településeknek az iskoláiban – döntötte el csütörtökön a Maros megyei vészhelyzeti bizottság. 

A testület közleménye szerint megkezdik további víztartályok kihelyezését és háztartási 

vízvételi pontok kialakítását, valamint megnövelik a vízszállító kapacitásokat. Szerdán a 

marosvásárhelyi Aquaserv Rt. 36 ezer liter ivóvizet szállított az érintett települések lakóinak. A 

vészhelyzeti bizottság arra kéri a lakosságot, hogy őrizze meg a nyugalmát, és szervezze meg 

ésszerűen a vízkészleteit. Az elosztott mennyiségek az igényekhez igazodnak.  

                              
Jókai jubilál – ünnepi akadémia és kiállításmegnyitó 
2025. június 12. – Ma7 

A Szlovákiai Magyar Kultúra Múzeuma, a pozsonyi Liszt Intézet és a Hagyományok és Értékek 

Polgári Társulás szervezésében került sor a múzeum épületében a Jókai jubilál című ünnepi 

akadémiára és kiállításmegnyitóra jeles írónk, Jókai Mór születésének 200. évfordulója 

alkalmából a Több mint szomszéd – Magyar Kulturális Hét rendezvénysorozat keretében. 

Jarábik Gabriella múzeumigazgató köszöntője után Dr. Balogh Csaba Magyarország 

Rendkívüli és Meghatalmazott Nagykövete mondott ünnepi köszöntőt. Mint mondta, egy 

elemzésben olvasta Jókairól, hogy a 19. század végén Jókai könyvei olyanok voltak, mint ma a 

természetfilmek, hogy az emberek abból ismerték meg azt a világot, amit személyesen nem 

tapasztalhattak meg. „Kisgyerekként én is így voltam ezzel, és nagyon sok kedvencem van, de 

talán a legkedvesebb műve számomra a Névtelen vár című regénye és az abból készült 

tévésorozat, amely egy olyan világot mutatott meg akkoriban számunkra, amit sem az 

iskolában, sem a történelemkönyvekben nem lehetett fellelni” – fogalmazott a nagykövet, 

hozzátéve, Jókainak ez is egy csodálatos tulajdonsága, hogy a történelmünkről, az 

eseményekről olyan szegmenseket is megismerhetünk általa, amelyek a hivatalos történetírás 

fókuszába nem kerültek. 

 

Városi legendák – kültéri kiállítás Pozsonyban 
2025. június 12. – Ma7 

A Pozsonyi Kifli polgári társulás immár hagyományosan egy-egy izgalmas kültéri kiállítással 

kapcsolódik be a Több mint szomszéd – Magyar Kulturális Hét rendezvénysorozatába. Idén a 
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pozsonyi városi legendákkal ismerkedhetnek meg a Kis Sétatéren kiállított paneljeiken az arra 

járók. „Az angol urban legends kifejezés magyar jelentése városi legendák. Jellemzően városi 

környezetben terjedő anekdotikus, jórészt meg nem erősített történetekről vagy 

mendemondákról van szó. Ezek sok esetben valótlanok vagy eltúlzottak, de az emberek 

gyakran igaznak tartják és továbbadják őket” – mondta megnyitó beszédében Venyercsan Pál, 

a pozsonyi Liszt Intézet igazgatója a kültéri kiállítás ünnepélyes megnyitóján, amelynek 

kurátorai ifj. Papp Sándor és Peter Janoviček voltak. "Ez már sorrendben a nyolcadik pozsonyi 

pop-up kiállításunk, a legelső kiállításinkat eddig igyekeztünk mindig helyspecifikusan 

bemutatni vagy valamilyen eseményhez kötni" – fogalmazott a kiállításmegnyitón Papp 

Sándor kurátor. 

 

„Törhet, de nem hajlik.” 
2025. június 12. – Ma7, Felvidék.ma  

Lakatos Miklós Pál ügyvéd, a kassai 9. honvédzászlóalj, a vörössipkások főhadnagya és 

toborzóbiztosa, későbbi főszolgabíró és országgyűlési képviselő életét ismertető könyvet 

mutattak be szülővárosában, Rozsnyón. A „Törhet, de nem hajlik.” című kötet szerzője Lakatos 

Miklós Pál ükunokája, Horváth Miklós. A könyvbemutatóra a Rozsnyói Bányászati Múzeum 

Galériájában került sor, ahol Mixtaj László, a múzeum igazgatója örömét fejezte ki, hogy 

otthont adhatnak ennek a különleges eseménynek, a rozsnyóiak pedig megismerkedhetnek 

Lakatos Miklós Pál életével és munkásságával. Hangsúlyozta, a szerző méltó örököse ükapja 

szellemi hagyatékának. Végezetül reményét fejezte ki, hogy folytatódik az együttműködés. 

Horváth Miklós elmondta, a könyv megjelenését négyévnyi kutatómunka előzte meg, és 

Lakatos Miklós Pál születésének 200. évfordulója évében jelent meg. A vaskos, több mint 

ötszáz oldalas és csaknem ezer lábjegyzetet tartalmazó kötet címe „Törhet, de nem hajlik.” lett, 

az ükapja sírjának obeliszkjén olvasható véset után. A sír a budapesti Fiumei úti sírkert 

úgynevezett ’48-as parcellájában, a Kossuth-mauzóleum mögött található. 

                  
A zárszámadásról és a város rangos elismeréseiről döntött a szabadkai VKT 
2025. június 12. – Pannon RTV 

Elfogadta a szabadkai Városi Képviselő-testület a 2024. évi konszolidált zárszámadásról szóló 

határozatot. A szavazást másfél órán át tartó heves vita előzte meg, amely során az ellenzéki 

képviselők számos kritikával illették a költségvetést. A határozatot végül 46 képviselő 

támogatta és 6-an ellenezték. Szabadka város képviselő-testületének kilencedik rendes ülésén 

a 26 napirendi pont között első helyen szerepelt a 2024. évi konszolidált zárszámadásról szóló 

határozat. A tavalyi év költségvetése rekordösszegre emelkedett. A teljes összeg 10,3 milliárd 

dinárt tett ki, a realizált bevételek pedig meghaladták a 9,1 milliárdot, hangzott el az ülésen. A 

képviselők kiemelték, hogy a teljes költségvetés 25 százalékából számos beruházás valósult 

meg, mint például a vízvezeték-hálózat kiépítése több településen, valamint az új palicsi 

egészségház építése. 
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Đedović Handanović: Jó úton halad a Szerbia–Magyarország olajvezeték-projekt 
2025. június 12. – Vajma.info 

Dubravka Đedović Handanović szerb energetikai miniszter bejelentette, folytatódik a Szerbia 

és Magyarország közötti kőolajvezeték építésének előkészítése. A projekt célja, hogy 2027-ig 

kiépüljön az a stratégiai fontosságú vezeték, amely lehetővé teszi Szerbia számára, hogy 

Magyarországon keresztül jusson nyersolajhoz. A Belgrádban tartott találkozón a szerb 

tárcavezető egyeztetett a magyar Külgazdasági és Külügyminisztérium, valamint a MOL, a 

Szerbiai Kőolajipari Vállalat (NIS) és a Transnafta képviselőivel. A megbeszélés fókuszában a 

technikai és kereskedelmi paraméterek – így az átvitt kőolaj mennyisége és a tarifák – 

véglegesítése állt, írja a Tanjug. Đedović Handanović kiemelte, a szerb oldalon már elfogadták 

a térségi rendezési tervet, elkészült a koncepcióterv és a megvalósíthatósági tanulmány. A 

következő lépés a környezeti hatástanulmány és az építési engedélyhez szükséges 

dokumentáció elkészítése. 

 

Pénteken és szombaton Tiszavirág Fesztivál 
2025. június 12. – Pannon RTV 

Pénteken délután tárja ki kapuit Zenta legtömegesebb nyári rendezvénye, a Tiszavirág 

Fesztivál, amelyre nemcsak a község apraja-nagyja látogat majd ki, hanem a környező 

településekről, sőt külföldről is érkeznek látogatók.  A kétnapos esemény a már megszokott 

helyszínekkel, egyedi hangulattal és némi újdonsággal is csalogatja a kikapcsolódni, szórakozni 

vágyókat. Az új helyszínek egyike a Tiszavilág, ahol a Fabatka porta népi játszótérrel várja a 

gyerekeket, lesznek gyermekfoglalkozások és koncertek is. A másik új helyszín a Művészutca a 

Hajós utcában. Ott irodalmi, színházi programok várják az érdeklődőket, továbbá 

képzőművészeti kiállítás is, és ott lép fel péntek este a Tamburás Tesók, szombat este pedig a 

Juhász zenekar.  

                     
Újabb hadifoglyok térhettek haza 
2025 június 12. – Kárpátalja 

Újabb fogolycserét hajtott végre Ukrajna és Oroszország az isztambuli tárgyalások második 

fordulójában elért megállapodás részeként. Ma súlyosan sebesült és súlyos beteg katonák 

csoportjai térhettek haza – jelentette az RBK – Ukrajina június 12-én, csütörtökön. Volodimir 

Zelenszkij elnök tájékoztatása szerint a hadsereg, a nemzeti gárda és a határőrség katonáit 

hozták vissza. Valamennyien gyógykezelést igényelnek, amelyet feltétlenül meg fognak kapni 

– jelezte az államfő. A mai volt a beteg és sebesült foglyok cseréjnek második szakasza – jelezte 

az RBK – Ukrajina. A portál emlékeztet, a béketárgyalások június 2-i fordulója során Ukrajna 

és Oroszország megállapodott, hogy minden súlyosan sérült és beteg hadifoglyot kicserélnek, 

továbbá a 18–25 év közötti foglyok cseréjére is sor kerül „mindenkit mindenkire” alapon. 

Ezenkívül a felek megállapodtak mintegy 6000 elesett katona holttestének átadásában. 
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SYLA – avagy Vörös Szabolcs és a hasznos idióták ereje 
2025. június 12. – Origo 

Vörös Szabolcs, a VálaszOnline újságírója a Zelenszkijjel készült alákérdezős interjúja után, 

már öltözékében is befekszik az ukránoknak. A Partizánban az ukrán sovinizmus és maffiavilág 

jelképének számító SYLA, vagyis ERŐ feliratú pólóban jelent meg. Ezt az „erőt” hajdan a 

volhíniai lengyelek is érezték, és pár évtizede a kárpátaljai magyarok is jól ismerik. MAKE 

RUSSIA SMALL AGAIN, I’m Ukrainian, Slava Ukraini vagy éppen SYLA – csak egy pár olyan 

felirat, amit az ukrán elnök és környezete előszeretettel visel nem túl változatos színvilágú 

öltözékén. Három évvel ezelőtt az egész ukrán felső vezetés végre önmagává válhatott: 

ledobhatta magáról a kényelmetlen öltönyöket, a szoros nyakkendőket, és felvehette azt a 

szedett-vedett kapucnis ruházatot, mely harlemi külsőt kölcsönöz az egész ukrán háborús 

kormányzatnak. Ukrajnában minden szupermarketben és benzinkúton lehet venni hasonló 

feliratú pólókat, csokikat, bögréget és sapkákat. Elvégre a hazafias nevelés is külön iparág 

abban az országban, ahol százezrek halnak meg egy célok nélküli háborúban. Vörös Szabolcs, 

a VálaszOnline újságírója azonban nyilván nem egy benzinkúton vette azt a SYLA, vagyis ERŐ 

feliratos pólót, amiben büszkén feszített a Partizán műsorában. Ezt általában a politikusok is 

előszeretettel ajándékozzák szuvenírként a külföldieknek. 

 

Újabb adományokat juttat célba a Beregszászi Járási Máltai Szeretetszolgálat 
2025. június 12. – Karpat.in.ua 

Az elmúlt három évben erőn felül állnak helyt azok a jótékonysági és civil szervezetek, akik 

eltökélten támogatják az otthonukat elhagyni kényszerült bajbajutottakat itt Kárpátalján és 

Ukrajna más részein is. Vidékünkön az egyik ilyen szervezet a Beregszászi Járási Máltai 

Szeretetszolgálat. A menekültek mellett kiemelten foglalkozik a helyi rászorulókkal és beteg 

fiatalokkal is. Szervezésükben az elmúlt években több száz segélyszállítmányt juttattak el 

különböző belső- ukrajnai menekült ellátó központokba. A szállítmányok mellett folytatni 

tudták a kárpátaljai rászorulók támogatását és több kistérségnek, mint a nagydobronyi vagy a 

nagybégányi, tudtak biztosítani olyan egységcsomagokat, amelyeket a helyi rászorulóknak 

osztottak ki. 

 

Össztánccal és évzáró koncerttel méltatta a Nemzeti Összetartozás Napját a 

Tulipán Tanoda Magyar Népművészeti Iskola 
2025. június 12. – Karpat.in.ua 

A Tulipán Tanoda Magyar Népművészeti Iskola össztánccal és évzáró koncertekkel méltatta a 

Nemzeti Összetartozás Napját. Az intézmény pedagógusai és növendékei 2 éve csatlakoztak a 

felvidéki civil kezdeményezéshez, melynek lényege, hogy a Nemzeti Összetartozás Napján, 

különböző helyszíneken, de egyazon időben ugyanazokat a polgári táncokat táncolják és 

énekeljék a magyar gyerekek. 
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Kitüntették Rezes Károlyt, a Beregszászi Járási Tanács elnökét 
2025. június 12. – Kárpátalja.ma 

A Kárpátaljai Megyei Tanács június 12-i ülésén több személyt tüntettek ki különböző állami és 

regionális elismerésekkel a helyi önkormányzat, a társadalmi élet, a védelem és a sport terén 

végzett munkájáért. A Legfelsőbb Tanács oklevelét Rezes Károly, a Beregszászi Járási Tanács 

elnöke kapta. Az elismerést a helyi önkormányzat fejlesztésében, az állam társadalmi-

gazdasági fejlődésében, a közösségi életben betöltött aktív szerepéért, lelkiismeretes 

munkájáért és magas szintű szakmaiságáért ítélték oda. Oklevelet adtak át továbbá Ivan 

Matrunicsnak, Rasztiszlav Vajnahijnak, Mihajlo Mokannak és Vanessza Cupernek. 

 

Ipari régióvá alakul át Kárpátalja 
2025. június 12. – KISZó 

A nyugat-ukrajnai megyében rengeteg új vállalkozás indul, emellett az energiatermelés és az 

energiahatékonyság területén is óriási fejlesztések történnek – jelentette ki Andrij Gerusz, a 

parlament energetikai bizottságának elnöke. „Kárpátalja Ukrajna új ipari régiójává alakul át. A 

megyében minden feltételt megteremtenek az ipar fejlődésének érdekében. 

Zakarpattyaoblenergo megyei áramszolgáltató vállalat maximálisan alkalmazkodik az 

elvárásokhoz” – mondta Gerus az Európai Üzleti Szövetség Energy Day-2025 rendezvényén, 

amely szerdán került megrendezésre Kijevben. Elmondása szerint a régióban számos 

különböző típusú erőmű épül: napenergia, szélenergia és a gázerőművek területén történt 

fejlesztések a villanyáram-termelésre használhatók. 

    

Lasovacban ünnepélyesen felavatták a felújított magyar keresztet 
2025. június 12. – Képes Újság 

Magyarország eszéki főkonzulátusa, a Šandrovaci járás és a Belovár-Bilogora Megyei Magyar 

Kisebbségi Önkormányzat szervezésében szombaton ünnepélyesen felavatták és megáldották 

a felújított magyar keresztet Lasovac településen. Lasovac a Šandrovaci járáshoz tartozik, 

mintegy 20 kilométerre található Belovártól (Bjelovar). A település a 17. században kezdett 

benépesülni, miután a törökdúlások következtében elnéptelenedett vidékre folyamatosan 

keresztény telepeseket hoztak. A község történetében jelentős fejezetet képvisel az Osztrák–

Magyar Monarchia ideje, amikor számottevő magyar ember telepedett le itt. Az 1910-es 

népszámlálás adatai szerint a lakosság mintegy 30%-a magyar anyanyelvű volt, ez az arány 

azonban 1991-re már 8%-ra csökkent. A helyiek többsége ma is a mezőgazdaságból él, ahogy 

Ferenčić Josip is, akinek az udvara mellett, egy üres telken, hosszú sövény árnyékában 

nyugodtak a régi kőkereszt darabjai. Ő kereste fel a Šandrovaci járást a felújítás ötletével 

néhány éve, a másik oldalról viszont Magyarország eszéki főkonzulátusa volt a projekt 

kezdeményezője. 
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https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/rezes-karoly-kituntetes-elismeres/
https://kiszo.net/2025/06/12/ipari-regiova-alakul-at-karpatalja/
https://kepesujsag.com/lasovacban-unnepelyesen-felavattak-a-felujitott-magyar-keresztet/
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Várdarócon megtartották a 17. Néptáncfesztivált 
2025. június 12. – Képes Újság 

Tizenhetedik alkalommal gyűltek össze Várdarócon a gyermek és felnőtt néptánccsoportok, 

hogy bemutassák a környék és a tágabb régió gazdag tánchagyományait. Egy közösség 

megmaradása azon múlik, mennyire képes megőrizni és továbbadni elődei kulturális 

örökségét. – E gondolat jegyében hozta létre egyesületünk évekkel ezelőtt ezt a fesztivált, amely 

nemcsak a hagyományok ápolását szolgálja, hanem lehetőséget ad arra is, hogy vendégül 

lássuk azokat a tánccsoportokat, amelyekkel más rendezvényeken gyakran találkozunk – 

nyilatkozta lapunknak Micheli Zsolt, a Várdaróc Magyar Kultúregyesület elnöke. Az idei 

fesztiválnak ezúttal is a helyi tájház udvara és az iskola sportpályája adott otthont. A nagy hőség 

ellenére is megtelt a sátor résztvevőkkel, akik lelkes tapssal kísérték a fellépéseket. 

 

Szimpózium drávaszögi és szlavóniai egyesületeink vezetőinek a részvételével 
2025. június 12. – Képes Újság  

A HMDK pélmonostori egyesülete szervezésében drávaszögi és szlavóniai magyar civil 

szervezetek találkozójára került sor múlt hét pénteken, melynek fő témája a támogatások 

rendeltetésszerű felhasználása, a pályázatírások és a rendezvényszervezés volt, de a 

legfontosabb aktualitásokról is tájékoztatást kaptak. Szervezeteink megfelelő működése 

érdekében elengedhetetlen a folyamatos egyeztetés, az egymás közti koordináció. Ezzel a céllal 

rendezett már korábban is több szimpóziumot a HMDK pélmonostori alapszervezete. Az 

összejövetelre a HMDK drávaszögi és a szlavóniai magyar civil szervezeteinek a vezetőit várták. 

– Számos egyesületünk van, és főleg Szlavóniában vannak olyan aktivistáink, akikhez 

nehezebben jutnak el az információk. Szimpóziumunkkal ezt a hiányosságot igyekeztünk 

pótolni, mert az a célunk, hogy a horvátországi magyarságot érintő, elsősorban politikai és 

gazdasági aktualitásokról a lehető legszélesebb körben beszámolhassunk, de a különböző 

pályázati lehetőségekről és a támogatások rendeltetésszerű felhasználásával kapcsolatban is 

adunk tájékoztatót – mondta Matijević Olivér, a HMDK ügyvezető elnöke, aki az előadása 

során összefoglalta a legfontosabb tudnivalókat. 

 

Magyar esttel ünnepelt a vinkovcei közösség 
2025. június 12. – Képes Újság 

Szombat este a Vinkovcei Magyar Kultúregyesület immár tizennegyedik alkalommal rendezte 

meg hagyományos magyar kultúrestjét, amely a helyi közösség egyik legnagyobb szabású 

eseménye. A rendezvényen számos vendégcsoport lépett színpadra, a közönség néptáncban, 

népdalban és magyar muzsikában is gyönyörködhetett, de kacagtató pillanatoknak sem voltak 

híján. A házigazda Vinkovcei Magyar Kultúregyesület népdalköre mellett felléptek az újbezdáni 

Komikusok, a csúzai Csárdás néptáncegyüttes, a čakovaci néptánccsoport, valamint a 

fergeteges hangulatot generáló Csáki Betyárok zenekar is. 
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https://kepesujsag.com/vardarocon-megtartottak-a-17-neptancfesztivalt/
https://kepesujsag.com/szimpozium-dravaszogi-es-szlavoniai-egyesuleteink-vezetoinek-a-reszvetelevel/
https://kepesujsag.com/magyar-esttel-unnepelt-a-vinkovcei-kozosseg/
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. június 12. – Kossuth Rádió 

 

Amikor egy középiskola biztonságos menedék a diákok számára. Idén 21 végzős ballagott el a 

Nagyberegi Református Líceum tanévzáró ünnepségén, többségük, a korábbi évekhez 

hasonlóan, a felsőoktatásban folytatja tanulmányait. A kárpátaljai egyházi líceumok rendkívül 

fontosak közösség megtartó erejük miatt, hangsúlyozzák az intézményvezetők.  

 

A szerbiai iskolákban többhetes, néhol akár több hónapos sztrájk és tiltakozás bénította meg 

az oktatást. Néhol még mindig kérdéses, hogy hogyan tudják befejezni a tanévet. A magyar 

tannyelvű iskolákban általában zökkenőmentesen folyt a munka, így a horgosi Kárász Karolina 

Általános Iskolában is, bár az ő működésüket is alkalmanként befolyásolta az országos helyzet. 

A ballagást szombaton tartották meg, s büszkén jelentették be, hogy az elmúlt nyolc évben 

náluk tanult a Kárpát-medence legjobb kis matematikusa.  

 

A temesvári Bartók Béla líceumban és a Gerhardinum Római Katolikus Teológiai Líceum 

magyar tagozatán külön foglalkoznak azokkal – a főként nyelvileg vegyes házasságból 

származó – diákokkal, akiknek szükségük van a nyelvi fejlesztésre, felzárkóztatásra. A játékos 

foglalkozások fő célja a beszéd- és íráskészség fejlesztése, a szókincs bővítése. A foglalkozásokat 

a Petőfi Sándor Program ösztöndíjasa, Pipei Borbála vezeti, akinek sikerült jó kapcsolatokat 

kialakítania a gyerekekkel, és néha olyanok is bekéredzkednek az óráira, akik egyébként nem 

járnak hozzá.  

 

15. évfolyamába lépett a Versfesztivál. A Galántai, a Dunaszerdahelyi és a Komáromi járásokból 

22 sérült gyerek és felnőtt szerepelt a seregszemlén, amely ugyan nem verseny, de minden 

szavaló győztesként vonulhatott le a színpadról. A taksonyi kultúrházban tartott rendezvényen 

készült az összeállítás. 

 

Két római katolikus és egy evangélikus templom felújítására hagyott jóvá költségvetési 

támogatást az Arad megyei közgyűlés legutóbbi ülésén. Az egyházi beruházásokra most 

előirányzott összeg 17-18 százalékát használhatják fel a történelmi magyar egyházak 

ingatlanfelújításra, de a közeljövőben újabb magyar közösségek templomainak ítélnek meg 

támogatást – mondta Péró Tamás, az Arad megyei tanács RMDSZ-es alelnöke. Az 

önkormányzati vezető a magyar közösségeket érintő egyéb költségvetési támogatásokról, 

infrastrukturális munkálatokról is beszélt.   

 

Hálaadó istentiszteletet tartottak a péderi református templomban a több éven át tartó 

helyreállítási és kutatási munkálatok befejezése alkalmából. A Felvidéken, a Szepsihez közeli 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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településen a magyar kormány támogatásából megvalósult templomfelújítás a Rómer Flóris 

terv keretében a Szlovákiai Református Keresztyén Egyház társfinanszírozásában fejeződött 

be. Bartók Csaba helyszíni összefoglalója következik. 


